
首页 期刊简介 编委会 投稿征稿 期刊订阅 公告 过刊浏览 联系我们  

欧盟纳米技术的研发现状及趋势分析

  最后修改时间： 2014-02-11  点此下载全文

引用本文：张志勤.欧盟纳米技术的研发现状及趋势分析[J].全球科技经济瞭望,2014,29(6):23~32

摘要点击次数: 71

全文下载次数: 1158

作者 单位

张志勤  中国科学技术部 

中文摘要:欧盟是现代工业制造业的发源地，长期保持着世界工业的领先水平。欧委会根据全球高新技术发展态势和欧盟的发展需求及相对竞争优势，确定了欧盟工业可持续发展的六大关
键势能技术（KETs）领域。纳米技术作为其六大关键势能技术之一，欧盟已为之制定了具体的优惠政策和行动举措给予重点扶持，以提升欧盟先进制造业的世界竞争力，促进经济增长和扩
大就业。通过研究分析欧盟纳米技术工业的发展现状、研发创新、面临的挑战和未来发展趋势，旨在为我国战略性新兴技术产业的可持续发展，提供有益的线索和经验借鉴。
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On the Status and Trends of Research and Development of Nanotechnology in the EU

Abstract:As the cradle of the modern industry, EU plays a leading role in the global industry development for long. Based on the status of the global high-tech 
development and the industry demand and comparative advantage in the EU, the European Commission identified six Key Enabling Technologies (KETs) for the sustainable 
development of the industries in the EU. As one of the KETs, nanotechnology has been highlighted and fully supported by the EU with policy incentives and action 
plans, aiming at enhancing the competitiveness of the EU’s advanced manufacture industry and improving its economic property and employment. This paper analyzed 
comprehensively the status of the nanotechnology industries, the progress of Research & Development & Innovation (RDI), as well as challenges and trends of 
nanotechnology in the future, which could be a reference for the development of the strategic emerging industries in China.
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